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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ KRAJSKÉ RADY JUNÁKA OLOMOUCKÉHO KRAJE 4/2015 
 

Místo a datum konání: Skautský dům Olomouc, pátek 13. listopadu 2015 17:15 – 20:30 
Účastníci: br. Radek Dokoupil - Bimbo, br. Pavel Fornůsek - Stopař, Jaroslav Frič – Norek (do 20:00), br. Radan Knettig - Radar, br. 

Petr Macek – Blizzard, ses. Šárka Majerová - Teta Šárka, br. Václav Stodůlka - Stody (od 19:00), br. Martin Večeřa, br. 
Tomáš Vytásek, br. Antonín Výtiska – Vuřtík 
(8 z 8 členů s hlasem rozhodným - KRJ byla usnášeníschopná) 

Omluveni: 
 

Hosté: 

br. Karel Berka 
 
- 

 
Příští řádné jednání KRJ – pátek 22. 1. 2016 – 17:00 (Skautský dům Olomouc, Holická 559/31Q) 
 

Organizační záležitosti 
V rámci tohoto bloku byly dohodnuty termíny následujících setkání a akcí a představena hospodářka. 

 

 Příští jednání KRJ se na základě dohody všech přítomných uskuteční v novém roce v pátek odpoledne (17:00) na 
Skautském domě v Olomouci dne 22. 1. 2016. 

 Představení hospodářky – krajské radě byla osobně představena ses. Šárka z 19. střediska ve Velkém Týnci; prezentovala 
svoje předpoklady pro výkon funkce a bylo možné pokládat otázky. 

 
Šárka Majerová – Teta Šárka | +420 737 548 304 | tetasarka@seznam.cz | Na návsi 62, 783 72 Velký Týnec 

 

 Školení hospodářů a revizorů – z důvodu zrušení původního termínu pro nezájem se navrhuje nový termín jako jeden ze 
dvou: 13. února nebo 22. února. Br. Blizzard dořeší finální termín s Bořkem Slunéčkem a následně oznámí prostřednictvím 
informačních kanálů. 

 
Předání KRJ a oddělení ZvOJ Domašov  
Byla podána krátká zpráva o dokončení předání agendy minulým vedením. 

 
Předání agendy KRJ a SC Domašov 
 
Dosud byly předány roky 2013, 2014 a 2015 – bez drobností vše (účetnictví kompletní). 

 
Revizní zprávy 
 
Revizní zpráva zatím nebyla opakovaně předložena, od revizní komise není ke dni konání KRJ známa žádná reakce. 
 

Výchova a akce 
Bylo stručně referováno o dění v této oblasti v jednotlivých okresech a dále byla řešena problematika pořádání závodů. V další 
části tohoto bloku byly rovněž poskytnuty informace z Náčelnictva a informace o dalších probíhajících aktivitách. 

 
Závody 
 

 ORJ Přerov potvrzuje, že bude pořádat krajské kolo ZVaS v roce 2016 (podle předchozí dohody). 

 ORJ Prostějov se hlásí k návrhu pořádat SZ 2017 – potvrzeno zatím pouze neoficiálně. 

 Termín ZVaS 2016 – krajské kolo. Br. Stopař upozorňuje, že by bylo dobré, aby se konalo až na začátku června (prosba 
za ORJ Šumperk) kvůli tradičnímu termínu konání základního kola v šumperském okrese vždy na konci května. 

 
Akce pořádané v následujícím období v okresech 
 

 Prostějov připravuje oslavy založení první družiny v Prostějově (v roce 1916 Jiřím Wolkerem). Stoleté výročí se bude 
slavit většinou v druhém pololetí 2016. Zástupci okresu chtějí uspořádat při té příležitosti i celostátní soutěž pro skauty 
a další podobné akce. Vše je zatím v jednání a ve fázi příprav. O konkrétnější podobě bude podána informace na 
lednové KRJ. 

 ORJ Olomouc a Šumperk příští rok pořádají setkání vedoucích oddílů a středisek Scoutfest. Podobná setkání dřív byla 
pořádána okresem Olomouc. 

 ORJ Šumperk aktuálně pořádá rádcovský kurz Šráky, zatím proběhl první víkend, další tři budou v příštím roce. Dále 
zároveň běží vůdcovský kurz Šumik. Přihlášeno je 28 lidí, víkendy budou tři počínaje lednem v roce 2016. 

 Vodní skauti připravují projekt „skautské pádlo“ – zřejmě půjde o celostátní projekt, zatím však nemá konkrétní obrysy. 
Podrobnější informace budou na příští KRJ. 

mailto:tetasarka@seznam.cz
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 Oldskauti – br. Norek apeluje na to, aby okresy věděli o klubech oldskautů v okresech a využívali je v případě potřeby. 
Informoval o tom, jak probíhá proces nabírání nových členů do Svojsíkova oddílu. Pozval na krajský sněm kmene 
dospělých. Na okresech je nutné do konce února 2016 ukončit schůzky Valných hromad v jednotlivých klubech. Krajský 
sněm oldskautů bude 16. 4. 2016. Přítomným byly rozdány pozvánky. 

 
Zpráva z proběhlého zasedání Náčelnictva Junáka 
 
Br. Blizzard informoval o průběhu jednání posledního náčelnictva a namátkově o některých projednávaných tématech. Zápisy 
z jednání jsou k dispozici, stejně jako materiály, které jsou veřejné – br. Blizzard může zájemcům zaslat podrobnosti. 
Některé vybrané body: 

 STS a skautská energie – projekty fungují, je dobré je podpořit i na okresech. Může se tím hodně uspořit (daří se např. 
v Olomouci). Přerov má rozjednáno připojení ke Skautské energii na několika subjektech. 

 Podpora vzdělávání (rádcové) přímo na celostátní úrovni – uvažuje se o něm v příštím roce. 

 Časopis pro Benjamínky – bude vycházet samostatně. 

 Výsledek tendru na nové logo Junáka – je vybráno, ale bude se dále rozpracovávat, zatím není vhodné k použití. 

 Teze řádného členství ve ZvOJ – zatím nedořešeno.  

 Členská karta – nadále nebude povinná, zajímavé je zřejmě spíše pro větší města (MHD apod.). Nově bude platit tři roky. 

 Teze řádů a zjednodušení volebních procedur na valný sněm.  

 Medaile díků a sv. Jiří a změny řádu pro vyznamenávání. Návrh nového vyznamenání pro nevýchovné činovníky 
Na příštím jednání se bude řešit např. skautIS a jeho další rozvoj, příloha KD ve skautském časopise, návrh rozpočtu na r. 2016, 
návrh řádu pro VSJ nebo jmenování nových členů Svojsíkova oddílu. 
 
Zpráva z proběhlého setkání krajů v Olomouci 
 
Shodou nepříznivých okolností se nakonec setkání nemohl zúčastnit nikdo z předsednictva KRJ. O průběhu setkání a 
projednávaných tématech byla poskytnuta informace formou zápisu ze setkání. Další setkání proběhne 13. 3. 2016 a bude za účasti 
VRJ. Kterýkoliv člen KRJ se zájmem o toto setkání je srdečně zván. Témata řešení na setkání byla následující: 

 podněty z krajů (zájem o setkání výchovných zpravodajů), 

 jak dál se setkáváním mezi kraji (diskuse na téma formátu a frekvence setkávání vedení krajů), 

 směrnice pro nakládání s dokumenty (problematika povinného nabízení dokumentů SI), 

 roverské akce s přesahem mimo hranice krajů, 

 co v krajích nefunguje, 

 rádcovské vzdělávání (formát a podoba v jednotlivých krajích), 

 systém vzdělávání (nastavení OČK), 

 dotace a jejich přerozdělování, 

 logo a znak, 

 požární bezpečnost (stav znalosti problematiky v krajích, případný zájem o osvětu). 
 
Zájemci o podrobnější informace ze setkání je mohou získat ze zápisu, který je k dispozici na vyžádání. 
 
Ostatní akce a aktivity 
 
Rádcovské kurzy – nově budou dotovány přímo z ústřední úrovně. V rozpočtu KRJ tedy nebude počítáno s žádnou částkou na 
podporu RK a peníze budou využity přímo pro okresy. Nemělo by být problém na dotace pro kurzy dosáhnout v potřebném 
množství, neplánují se žádná kvantitativní omezení – prostředků má být dost pro všechny kurzy. Předpokládá se dotace ve výši 70 
Kč/os/den. KRJ vyzývá ORJ, aby do konce února shromáždily informace o zájmu pořádat v roce 2016 na okresech rádcovské kurzy. 
 
Junák a uprchlíci – br. Blizzard je členem pracovní skupiny Junáka na toto téma. Veškeré informace jsou k dispozici na křižovatce, 
připravuje se metodika, jak s tématem pracovat v oddílech – k připomínkování bude v prosinci. 
 
Skautský Institut (SI) v Olomouci – rozjíždí se po setkání se br. Milošem Říhou - Šípkem a v koordinaci s pražským SI. Zapojeni jsou 
převážně bývalí oddíloví vedoucí z Olomouce. První setkání proběhne 9. 12. 2015, pozvánka bude včas rozeslána. 
 
Byli jsme osloveni Skautským institutem (SI) - konkrétně Milošem Říhou Šípkem abychom založili první pobočku Skautského institutu 
v České republice.  Spadáme sice pod centrálu SI ale byla nám přisouzena velká autonomie v činnosti a jediná podmínka – 
zrealizovat sérii pilotních akcí, kterými olomouckou pobočku uvedeme v činnost. 
V současné chvíli máme v plánu zrealizovat sérii pěti besed na téma Občanská společnost a její vliv na člověka. Prvním termínem 
je beseda 9. 12. ve freskovém sále na Wurmově 7. Jejím tématem bude samotný úvod do tématiky občanské společnosti a role 
člověka v ní. 



Junák – český skaut, Olomoucký kraj, z. s. | Holická 559/31Q, 779 00 Olomouc 

Zápis z jednání Krajské rady Junáka Olomouckého kraje, 13. listopadu 2015 | Stránka 3/5 

Ve startu si klademe za cíl pořádat akce, besedy, večery od skautů pro veřejnost se sociálním, lidskoprávním, humanitárním, 
rozvojovým a vlastně jakýmkoliv dalším přesahem. A dál uvidíme. 
Za tým zdraví Veronika Velčovská, Kateřina Steinerová, Jan Buka a Klára Ferencová 
 
Ústřední lesní škola – koná se příští víkend (20 – 22.11.) v Praze. Hlavní téma budou činovnické kvalifikace. 

 
Hospodaření 
V tomto bloku byl projednán stav čerpání rozpočtu r. 2015, diskutovány základní teze pro rozpočet na r. 2016 a zároveň teze 
pro tvorbu dotační vyhlášky pro příští rok. Nakonec byly řešeny registrace a některé další body. 

 
Změna smlouvy KRJ a ORJ Olomouc o využití SD Olomouc 
 
Změna smlouvy na využití SD Olomouc pro potřeby KRJ. Byla uskutečněna předběžná dohoda s ORJ Olomouc, že vztah bude řešen 
formou smlouvy. KRJ bude skautský dům nadále pro krajské akce využívat bezplatně (po předchozí dohodě o termínech – které 
nemají kolidovat s provozem ORJ Olomouc). Hrazeno bude pouze využití místnosti pro krajský archiv (ve stávající výši, tedy 12 tis. 
Kč ročně). Přesné znění smlouvy zatím není připraveno, připravuje se tak, aby smlouva mohla být podepsána ještě před koncem 
roku. 
Vzhledem k tomu, že se rozběhla diskuse na téma schvalování přesného paragrafového znění výsledné smlouvy, bylo orientačně 
hlasováno o tom, jak má proběhnout finální schválení smlouvy. Byly předloženy dva návrhy na další postup: 

1. Znění smlouvy bude schváleno elektronicky v době mezi radami (musí to být před koncem roku – nestihne se do té doby 
další KRJ). 

2. Paragrafové znění se nebude schvalovat elektronicky, pouze budou naformulovány obecné teze.  
 
Sedmi hlasy byl přijat návrh č. 2. Dále byla v této věci přijata následující usnesení: 
 

 Usnesení č. 1: KRJ zavazuje br. Blizzarda, aby při vyjednávání výsledné podoby smlouvy zajistil zahrnutí těchto bodů: 
o zůstane zachovaná cena nájmu 12 tis. Kč/rok, 
o v rámci nájmu budou nově zahrnuty akce, které KRJ koná bezplatně (např. jednání KRJ, školení, sněmy atd.), 
o smlouva bude upravena v souladu s platnou legislativou (NOZ),  
o smlouva zůstane na dobu neurčitou s tříměsíční výpovědní lhůtou. 

PRO: 7   PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 1  » Usnesení bylo přijato 
 

 Usnesení č. 2: Výsledná podoba smlouvy bude v paragrafovém znění schválena elektronicky krajskou radou. 
PRO: 4   PROTI: 4   ZDRŽEL SE: 0  » Usnesení nebylo přijato 
 

Pro informaci bude smlouva před podpisem členům KRJ rozeslána, každý ji může komentovat a připomínkovat. 
Bylo by vhodné posoudit, zda nerozdělit částku za nájem i na nájem za využívání SD namísto jen jedné částky za archiv. 
 
Nájem za SD (a archiv) bude nově hrazen z dotací (šlo to tak i dříve, ale možnosti nebylo využíváno). 
 
Rozpočet 2015, čerpání 
 
Byl představen aktuální stav čerpání dotací a rozpočtu. 
Je třeba rozdělit ještě 20 139 Kč (z dotací – nutno proúčtovat nebo vrátit). V souladu s usnesením č. 11 z KRJ konané dne 5. 9. 2015 
budou prostředky rozděleny podle počtu členů. 
Br. Bimbo připomněl, že přesné podklady nebyly rozeslány včas (5 dní před konáním rady). Br. Blizzard objasnil, že důvodem bylo 
pozdní dodání podkladů účetních podkladů.  
V rámci stejného přehledu byly prezentovány i konkrétní žádosti o částky pro pořádané a podporované rádcovské kurzy. 
 
Dále byla v rámci tohoto bloku přijata následující usnesení: 
 

 Usnesení č. 3: KRJ Olomouc schvaluje podporu RK dle zaslaných projektů ORJ Šumperk (RK Šráky) a 8. Střediska Olomouc 
(RK Racek) ve výši 50 Kč/os/den pro rok 2015. 
PRO: 8   PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0  » Usnesení bylo přijato 

 Usnesení č. 4: KRJ Olomouc schvaluje rozdělení zbylých prostředků z kapitoly priorit (20 139 Kč), o které nebylo v termínu 
požádáno podle počtu registrovaných členů. 
PRO: 8   PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0  » Usnesení bylo přijato 

 
Na žádost okresů proběhne rozdělení zbytku dotace formou příkazní smlouvy. Dále byla diskutována problematika vyúčtování 
(termínu odevzdání) výše uvedeného doplatku a bylo přijato následující usnesení. 
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 Usnesení č. 5: KRJ Olomouc potvrzuje elektronické hlasování o znění dotační vyhlášky. Zároveň tuto vyhlášku mění v bodě 
9.1. – termín pro odevzdání vyúčtování dotací nově stanovuje na 22. 11. elektronicky a 5. 12. papírovou formou. 
PRO: 8   PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0  » Usnesení bylo přijato 

 
Br. Blizzard prosí, aby okresy reagovaly na zaslaná opravená rozhodnutí o přidělení dotace obratem. Poštovní adresa ses. Šárky 
pro zaslání papírové podoby vyúčtování je na webu KRJ a součástí tohoto zápisu. 
 
Rozpočet 2016 – teze návrhu 
 
Konkrétní návrh k diskusi bude ke schválení na lednové KRJ, k připomínkování bude k dispozici průběžně. 
Teze byly představeny krajské radě. 
 
Náklady na účetního (hospodářku) jsou plánovány ve výši 1000 Kč / měsíc (k účetnictví bude dělat také část agendy 
s hospodařením související). Bude to řešeno formou smlouvy, která bude ve variantách předložena na lednovou KRJ ke schválení. 
Lednová částka bude proplacena na základě faktury (tak, jak byly účetní služby hrazeny doposud). 
 
Ostatní položky rozpočtu vycházejí / budou vycházet z rozpočtu pro r. 2015.  
 
Proběhla diskuse na téma položky „ZVaS“ – kolik je vhodné na realizaci akce vyhradit? Přípravu reálné částky na základě podkladů 
z minulých let si vzal na starosti br. Stody ve spolupráci se ses. Šárkou. 
 
Br. Stopař doporučuje preferovat rozdělení co největšího objemu prostředků směrem k nižším organizačním jednotkám a co 
nejmenší objem rozdělovat přímo z kraje na akce nebo jiné aktivity.  
 
Principy a teze tvorby rozpočtu 2016 byly KRJ vzaty na vědomí. 
 
Dotační vyhláška 2016 
 
Bude v paragrafovém znění ke schválení na příští KRJ – návrh připraví k připomínkování br. Martin. 
Br. Blizzard preferuje zachovat princip rozdělení ve stejném duchu jako je na celostátní úrovni a navíc se snažit co možná nejvíce 
minimalizovat administrativu s dotacemi pro okresy spojenou. 
 
Kapitola priorit bude nově předefinována spíše jako „projekty“ a bude snížena částka na ni vyhrazená na cca 30 tis. Tato kapitola 
bude cílena na konkrétní akce krajského významu podle předem definovaných kritérií a bude spíše financována z vlastních zdrojů 
kraje. 
 
Proběhla krátká diskuse na toto téma, připomínky bude možné zasílat také mezi radami v průběhu tvorby konkrétního 
paragrafového znění vyhlášky. 
 

Registrace 
Stručně projednány změny v registracích na celostátní úrovni a stanoven odvod pro KRJ na rok 2016. 

 
Vyšel nový podrobný návrh pokynu a instrukce k registraci – krátce před konáním KRJ. Bude k dispozici po skončení rady (bude 
rozeslán) a zároveň na Křižovatce. 
Odvod na ústředí je letos 240 Kč/člena s časopisem resp. 200 Kč/člena bez časopisu (zvýšení o 5 Kč oproti minulému roku). 
 
Termíny odevzdání registrace zůstávají obdobně jako v letošním roce 

 střediska do 31. 1. 2016, 

 okresy do 14. 2. 2016, 

 kraje a ZvOJ do 28. 2. 2016, 

 hospodářský výkaz do 15. 4. 2016. 
 
Registrace ve skautISu bude založena bez prodlení ihned jakmile umožní VRJ. Dále byla krátce diskutována výše odvodů na kraj 
pro rok 2016 a bylo přijato následující usnesení. 
 

 Usnesení č. 6: KRJ Olomouc schvaluje výši odvodů z registrace na kraj pro r. 2016 ve výši 15 Kč/člena. 
PRO: 7   PROTI: 0   ZDRŽEL SE: 0  » Usnesení bylo přijato (po odchodu br. Norka byl snížen počet hlasujících) 
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Různé 
Další informace a body tematicky nezařazené. 

 

 Odpověď na dotaz ses. Vevy z předchozí KRJ ve věci fungování krajského archivu byla vypracována br. Karlem Berkou a  
odeslána ještě před konáním KRJ. 

 Dataprojektor – původní návrh prozatím odložen (z důvodu změny přítomnosti br. Stodyho na SD). Dataprojektor tak 
zůstává k dispozici pro zapůjčení u br. Blizzarda po předchozí domluvě. 

 Datová schránka zatím (z důvodu časové vytíženosti) nebyla zřízena (úkol se posouvá do další rady). 
 

Úkoly  
Poslední sekce zápisu shrnuje úkoly, které ze setkání vyplynuly.   
Předsedové 
ORJ 

- do konce února shromáždit z okresů informaci o zájmu pořádat v roce 2016 rádcovské kurzy 

Předseda KRJ - dohodne finální termín školení hospodářů a revizorů a včas jej oznámí 
- do rozhodnutí o přidělení dotace uvést adresu hospodářky ses. Šárky pro zaslání papírového vyúčtování 
- připravit do příští KRJ ve spolupráci s hospodářkou návrh rozpočtu na rok 2016 
- zřídí datovou schránku kraje 

Místopředseda 
KRJ 

- pro schválení na příští KRJ připraví podle odsouhlasených tezí návrh dotační vyhlášky pro r. 2016 

Br. Stody - do příští KRJ připraví kvalifikovaný odhad pro výši nákladů na uspořádání krajského kola ZVaS na 
základě podkladů z minulých let (ve spolupráci se ses. Šárkou)  

 
 

zapsal Martin Večeřa, ověřil a schválil Petr Macek 


